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Kunnanhallitus 
 

Aloite Kylätalkkari -palvelun jatkamisesta 
  
 

Kunnanhallitus on kokouksessaan 13.11.2023 §251 todennut, ettei 
talousarvioon ole varattu määrärahoja Kylätalkkari -palvelun jatkamiseen 
vuodelle 2024. 
 
Palvelun lopettaminen sotii mielestämme vastaan ajatusta kunnan 
panostamisesta ennaltaehkäiseviin toimenpiteisiin, joilla tuetaan ikäihmisten 
ja vammaisten kotona asumista mahdollisimman pitkään.  
 
Kotona asumista pitää edelleen tukea, ja vaikka kylätalkkari -palvelu on vain 
yksi pieni osa-alue, se on todella merkittävä vaikutuksiltaan ja helppo 
kunnalla toteuttaa. Pienilläkin asioilla on iso vaikutus hyvinvoinnille. 
Ikäihmisten ja vammaisten palvelujen saaminen on vaikeutunut entisestään 
hyvinvointialueelle siirtymisen takia mm. kotipalvelun saanti on vaikeutunut 
ja palveluasumispaikkoja on vähennetty. Tämän vuoksi on tärkeää panostaa 
kuntana palveluiden tukemiseen. 
 
Kylätalkkari -palvelu hyödyttää myös kuntaa, koska työntekijät ovat olleet 
tukityöllistettyjä. Kunta säästää sakkokustannuksissa, kun työttömät 
saadaan työllistettyä ja aktivoitua työelämään.  
 
Sakkomaksuperuste muuttuu vuoden 2025 alusta, joten kaikki mahdollinen 
on tehtävä nyt.  Asiakkaalla on suurempi todennäköisyys edetä työelämään 
tai opiskeluihin, kun hänet saadaan aktivoitua esimerkiksi tukityöllistetyksi, 
kuin että hän olisi passiivisena kotona. 
 
Yhtenä vaihtoehtona voisi olla ostopalvelu yksityiseltä palveluntuottajalta ns. 
palveluseteli -malli, mikä on monessa kunnassa käytössä. 
 
Palvelun jatkamisella olisimme kunnan vision mukaisesti lähempänä -
mukavamman arjen kotikuntaa-.  
Toivomme asian pikaista käsittelyä ja päättämistä kuntalaistemme hyväksi. 
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